
 

Què en fem de la brossa? 

 
El 20 de setembre la família del CAD vam escoltar, amb molta atenció, la 
conferència titulada "El repte dels residus",  pronunciada per la Sra Pietat de la 
Paeria.  
 
Ella va començar explicant que el problema dels residus està en què en 
generem gran quantitat. A Lleida en fem 1,16 kg per persona i dia, promig 
elevat, encara que s'ha produït un notable descens respecte al 2004. 
Tanmateix, antuvi no es feien productes d'un sol ús (mocadors de paper, bricks, 
salva-slips...) i el millor de tot és que quan les dones anaven a comprar 
portaven lletera i cistell, perquè no existien ni els bricks ni les bosses de plàstic. 
Això vol dir que el problema dels residus és molt major en l'actualitat. 
 

  

 
La interessant xerrada va acabar amb un taller en què es plantejava com 
podíem reduir, reutilitzar i reciclar certs elements: els bricks individuals 
s'haurien de substituir per envasos més grans; alguns blísters poden servir com 
punts de llibre; els CD adornarien un preciós arbre de Nadal o espantarien als 
ocells; les safates de la carn pre-envasada es poden usar com una safata 
qualsevol; s'han d'emprar els bolígrafs i rotuladors recarregables; els gots de 
plàstic s'han de substituir per gots de vidre; i si usem mocadors de roba en 
comptes de paper també reduirem brossa, etc.   
 
Si fem això i més, si tenim imaginació per reduir, reutilitzar i reciclar 
aconseguirem que els percentatges de residus disminueixin i aquesta ha de ser 
la nostra fita. 
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